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תורת חסד // מה הקב"ה רוצה מאיתנו בעת הזו?
קול קורא // מכתבם המלא של גדולי ישראל בדבר התקופה

איש את רעהו // הרהורי חיזוק בתקופת הקורונה
חתונות הקורונה // מקבץ ראשון של תגובות

עשאו".
והשאלה הנשאלת, אם יודעים את ה' ומכירים בו, כיצד 
הבריאה,  נפלאות  את  רואים  רגע  כל  והרי  שוכחים, 

מדוע ה'וישמן ישורון' גורם לשכחה.
האדם  של  ומחשבתו  ראשו  עצום:  יסוד  כאן  כתוב  אלא 
היום  כל  הוא  אם  היום.  כל  עושה  שהוא  במה  נמצאים 
עסוק בהנאות, בתאוות, וברדיפה אחר כבוד וכסף, הוא 
מתבונן  לא  הוא  אותם,  יודע  שהוא  מהידיעות  מתעלם 
מה  לפי  עושה  אינו  וודאי  להתבונן,  צריך  שהוא  במה 

שהידיעות שלו אומרות לו.
יתחיל  שהאדם  מועילה  היא  מגיפה,  כזו  כשמגיעה 
לחשוב על ריבונו של עולם. דבר ראשון, על ידי המגיפה 
נסגרים,  הבילוי  מרכזי  והנאות,  תאוות  פחות  ישנן 
חנויות המזון והקניות נסגרות, הבורסות בעולם יורדות 
נשאר  האדם  תאוות.  אין  כבוד,  אין  כסף,  אין  לשפל, 
הוא ובני ביתו ולא נשאר לו אלא לשבת ולחשוב. לשבת 

ולחשוב איזה דבר גדול הקב"ה רוצה מאיתנו.
עם שיכור לא מדברים אמונה

יתירה מזו, נאמר בפסוק "וייראו העם את ה' ויאמינו 
בה", ושאל המשגיח הגה"צ הרב וולבה זצ"ל, הרי הסדר 
צריך להיות הפוך, קודם אמונה ואחר כך יראה. ואמר 
על זה הרב וולבה בשם רבינו ירוחם זיע''א – "עם שיכור 
לא מדברים אמונה!" אדם שהוא בלי פחד ובלי מורא – 
הוא שיכור, הוא שיכור מתאוות ורצונות, ועל כן צריך 
על  עימו  לדבר  אפשר  ואח''כ  ה'וייראו',  את  קודם 

'ויאמינו'.
הנאות העוה''ז והרדיפה אחרי כסף, שלטון ומעמד, הם 

 א 
וישמן ישורון ויבעט, ויטש אלו-ה עשהו

בגליון הקודם פתחנו בשאלה שכולם שואלים את עצמם 
כשהכל  הזו,  בעת  מאיתנו  רוצה  הקב"ה  מה  היום: 
נוכחים לראות את מלא עוזו וידו החזקה, וברור ונגלה 
גדול,  ושינוי  כביר  משהו  מאיתנו  רוצה  שהוא  כל  לעין 
שאם לא כן לא היה מחולל דבר כזה שכדוגמתו לא היה 

מאז המבול.
לשנות.  שצריך  אחד  דבר  שיש  להיות  חייב  לא  והנה, 
יתכן שישנם דברים רבים, כמו שאמרנו שנגיף הקורונה 
כך  כל  הוא  הטכנולוגיה,  לפגעי  רבים  בפרטים  דומה 
את  משבית  בדד,  לשבת  לאנשים  גורם  הוא  מדבק, 

העולם, ובפרט את החיובי שבעולם.
איתנו,  מדבר  הקב"ה  שעליו  אחד  ענין  שישנו  נראה, 
והוא שכחת ה'. והנה, לטכנולגיה יש חלק גדול ועיקרי 
וגדולים  זצוק"ל  ואזנר  ר''ש  הגאון  הקב"ה;  בשכחת 
היה  שלא  הרע  יצר  זה  שהאינטרנט  התבטאו,  נוספים 
הגיעה  מידה  כנגד  מידה  אז  העולם,  מבריאת  כמותו 
שזה  ונראה  עולם,  מימות  כמותה  היתה  שלא  מחלה 

אחד הענפים הגדולים של ה'גזע' הזה של שכחת ה'.
יש נתק בין הידיעה למה שאדם עושה, מחמת 

השקיעות בעולם-הזה
דולר  כל  על  לעולם,  בורא  שיש  מאמינים  העולם  רוב 
בין  מוחלט  נתק  ישנו  אבל  עולם,  בורא  שיש  כתוב 
לא  אנשים  זה.  פי  על  והחיים  להכרה  הזו  הידיעה 

מבינים שיש מטרה לבורא עולם בבריאה זו.
מה גורם לדבר הזה: "וישמן ישורון ויבעט וישכח אלו-ה 
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ניתן גם להאזין מידי יום לשיעור היומי הנמסר בהיכל ישיבת "באר 
התורה" לאחר תפילת שחרית, ובו מסרים חינוכיים מפרשת השבוע. 
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משכרות ממש, כמו יין, וכשאדם שיכור אין בו דעת. הם 
ליין  כמכורים  נעשים  ממכרות!  וגם   – משכרות 

וכמתמכרים לסמים.
הקב''ה הביא פחד לעולם, להפיג מאיתנו את השכרות 
פחד  קשה  "יין   – חז''ל  אמרו  וכבר  העוה''ז,  מהנאות 

מפיגו". הפחד הזה יפיג לנו את השכרות, את ה'יין'.

ב
הקב"ה הביא פחד, וצריכים לקלוט שהפחד הוא ממנו 

ולא מה'קורונה'

הקב"ה הכניס על ידי ה'בריה קטנה' הזו שיש לו בעולמו 
פאניקה  יש  לפאניקה.  בעולם  אנשים  מליוני  מליוני 
הפסיכולגים  מפחד.  העולם  העולם.  בכל  רגילה  בלתי 
ורק  האדם,  של  הנפש  לבריאות  סכנה  שזו  אומרים 

אנשים מאמינים יוכלו לשרוד תקופה זו בשפיות.
שמעתי מידידי ראש ישיבת אור ישראל הגאון רבי יגאל 
רוזן שליט"א, דברים נפלאים על תפילת ימים נוראים, 
ומהם התעוררתי. שהנה אנחנו זוכים לראות בחוש את 
קיום התפילה שהתפללנו בראש השנה 'ובכן תן פחדך ה' 
שבראת',  מה  כל  על  ואימתך  מעשיך  כל  על  אלוקינו 
שכל  יעשה  הקב"ה  ואיך  כיצד  ידענו  לא  השנה  בראש 
כבר  אנחנו  עכשיו  יהיה,  מה  יקרה,  מה  יפחד,  העולם 
תן  'ובכן  התפילה  התקיימה  הנה  ויודעים,  רואים 
וכמבואר  העולם,  בכל  פאניקה  יש  פחד,  יש  פחדך'. 

בתפילה – הפחד יביא להכרה בקב''ה.
כעת התפקיד שלנו, שה'תן פחדך' הזה יגרום ל'יראוך כל 
יבוא  וזה  הברואים',  כל  לפניך  וישתחוו  המעשים 
הפחד,  של  הנפלאה  התוצאה  תהיה  זו  מהתבוננות; 
זוהי  משלמת.  שהאנושות  העצום  המחיר  את  ששווה 
לא  אנחנו  אם  אבל  כביר,  קנין  קונה  אבל  קשה,  דרך 
המפחדים  אנשים  לאמונה,  הפחד  בין  נקשר 
מה'קורונה' והם לא מבינים שהפחד צריך להיות מבורא 
כל  יקנו  לא  הם  ובהזנחה –  ברפיון  יהיו  הם  אזי  עולם, 
זה  לצורך  וכי  חיסון,  שיפתחו  עד  יחכו  הם  אלא  קנין, 

הקב''ה גבה מהאנושות מחיר כה יקר?!
גם הרחוקים מן התורה  משכילים בעת הזו

סיפר לי מרביץ תורה, שהוא נכנס למרכול בראשון לציון 
מה  אותו:  ושאלה  חילונייה,  אשה  אליו  וניגשה 
האלוקים רוצה מאיתנו. ברוך ה' שעמך ישראל כן רואה 
עולם.  לבורא  הזה  הגדול  הפחד  בין  שיש  הקשר  את 
הפחד הזה צריך להוביל לתשובה, לקשר לריבון עולם, 
ל'יראוך כל המעשים'. האשה הזו בלי הפחד לא שאלה 
לה  וחזרה  השכרון  את  הפיג  הפחד  אלא  רוצה,  ה'  מה 
הדעת, והדעת מבינה כי יש אלוקים בעולם, ויש לעולם 

מטרה.
מי שישכיל לנצל את התקופה הזו, לקלוט ולהבין שיש 
כאן משהו כביר שלא היה, שיש כאן פחד גדול שיש על 
שינוי  לעשות  וצריך  חייב  זה  ודבר  המעשים',  'כל 
יתעלה  הוא  ויחיד,  יחיד  לכל  גדול  שינוי  היסטורי, 
מהתקופה הזו מעלה מעלה, ויקנה קנייני נצח, ששוים 

כל הון שבעולם.

ג 
אנחנו גם צריכים שינוי

דיברנו על כל העולם, משום שכך הוא הסדר, האמונה 
בבורא עולם שייכת לכל אומות העולם, אבל גם אנחנו 
חייבים שינוי. היתה פגיעה גם בבתי המדרש ובתפילות, 
וכשאנחנו  מאיתנו,  משהו  ורוצה  אלינו  מדבר  הקב"ה 
מקשרים בין מה שאנחנו עושים לבורא עולם, התפילה 
לפי  חיים  אנחנו  ואז  מלך,  לפני  כעומד  נראת  שלנו 

הידיעות שלנו.
העולם,  מאומות  פחות  אנחנו  אמנם  והנאות  בתאוות 
אבל עדיין אנחנו עושים חתונות עם תפאורה מיותרת, 
טסים לחו"ל, חופשים ונופשים, ורבים מהחרדים לדבר 
ה', ראשם ורובם בעשיית ממון רב, מעמד וכבוד, ובהם 
קבע  תורתם  לעשות  ובמקום  מחשבותיהם,  רוב 

ומלאכתם ארעי, עושים ח''ו ההיפך.
בחצר  הבית,  בחצר  חתונות  תעשו  לנו:  מראה  הקב"ה 
כלום,  אין  מלונות,  אין  טיסות,  אין  הכנסת,  בית 
תשכילו – שאם שילמתי מחיר כזה גדול, זה בגלל שאני 
הפעולות  את  תייחסו  כביר,  שינוי  גדול,  שינוי  רוצה 
שלכם לבורא עולם, תפסיקו להיות רדופים אחר תאוות 
מבורא  פקדון  הוא  שלכם  הכסף  שכל  תבינו  והנאות, 
עולם להיות כלי שרת לעבודתו, ולייחד כל מעשינו אליו 

יתברך.
כיצד נזכה להיות 'עמך'?  - על ידי שנהיה כלי שרת 
לעבודו יתברך וניתן את הכבוד לבורא עולם

היריעה קצרה, והיה מקום להאריך ולהרחיב עוד, כיצד 
נזכה שתפילת 'ובכן תן כבוד ה' לעמך' תתקיים על ידינו, 
כיצד נזכה לראות את נבואתו של זכריה (פרק ח' פסוק 
יחזיקו  אשר  ההמה  בימים  צב-אות  ה'  אמר  "כה  כג') 
איש  בכנף  והחזיקו  הגוים  לשנות  מכל  אנשים  עשרה 
עמכם".  אל-הים  שמענו  כי  עמכם  נלכה  לאמר  יהודי 
שבאנו  שנקלוט  אלו  אנחנו  שנהיה  נזכה  לבוא,  לעתיד 
ואלינו  יתברך,  לעבודתו  שרת  כלי  להיות  כדי  לעולם 
יגיעו עשרה אנשים מכל הלשונות ויחזיקו בבגדנו ויגידו 
לנו: אלוקים עמכם, אתם עמו ונחלתו עושי רצונו, והוא 
זה שהביא עלינו את הפחד הזה כדי שנשכיל ונבין שכל 
עשה  הכל  הכל  והכבוד,  הכסף  והרצונות,  התאוות 

ועושה בורא עולם, ויש לו מטרה בבריאה זו. 
לומר  כבר  נוכל  הבא,  השנה  לראש  שכשנגיע  בטוחני, 
שהשלטן  אלוקינו  ה'  שידענו  'כמו  ובהרגשה  בהבנה 
בידך'; אנחנו הרגשנו ממש את הכח של הקב"ה, שתוך 
וזהו  כולו,  העולם  כל  את  שיתק  הקב"ה  שבועות  כמה 
ונחיה  יינינו  את  שנפיג  ע"י  לכך  זכאים  שנהיה  אחרי 

בדעת ובהשכל לדעת ולהאמין בה' על פי אמונתנו.
ואם נזכה ונעשה את הנדרש, אזי יקויים ההמשך: 'ובכן 
תן כבוד ה' לעמך' – יאמרו כולם 'נלכה עמכם כי שמענו 

אלוקים עמכם'.
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הרהורי חיזוק בתקופת הקורונה

'עמוד  עלון  לעורכי  וברכה  שלו' 
החסד'! 

שבוע,  מדי  המגיע  הנפלא  העלון  על  כח  יישר 
בקרבנו  ומגביר  ומחכים,  מעשיר  בתוכן  מלא 
את מידת החסד וההטבה וההליכה בדרכיו של 

הקב"ה. 
סוערת  בתקופה  המאמרים  על  מיוחדת  תודה 
נפש  על  קרים  וכמים  חיים  כטל  הם  אשר  זו, 
איש  איש  אחב"י  את  ולחזק  לעודד  עייפה, 

בביתו לדעת חובתנו בשעה זו. 
ברשותכם אעיר הערה קטנה על עיצוב העלון. 
בגליון השבוע הופיע לראשונה איור כל שהוא 
הוירוס  של  צורתו  את  המבטא  העלון,  בשעה 

כפי שהוא נראה ע"י החוקרים. 
להציג  תורני  לעלון  ראוי  היה  שלא  כמדומני 
תמונה זו אשר עלולה לצייר באופן מוחשי מדי 
להביא  ועלול  הקב"ה,  של  אפו  שבט  את 
להגברת מפלס הדאגה במקום להביא לחיזוק 
להביא  יותר  מתאים  שהיה  חושבני  ותיקון. 
איור של ריאות בריאות, אשר עלינו להודות על 
שלא  ולהתפלל  שבהן,  ונשימה  נשימה  כל 

יעזבונו חסדיו של הקב"ה לנצח. 
שוב תודה על העלון הנפלא היוצא מדי שבוע
י. ל., רמת בית שמש

שלום וברכה,
העלון  את  רבה  בהתלהבות  קראתי 
על  עוד  תכתבו  אנא,  הקורונה.  על  האחרון 
המסרים שהקב"ה שולח לנו. לא מדברים על 

זה מספיק בציבור שלנו! 
שיכתבו  ידועים  דרשנים  רבנים,  תביאו  אנא, 
אתם  לנו.  שולח  יתברך  שהשם  המסרים  על 
ביתית  בחתונה  גם  הייתי  מילה!  בכל  צודקים 
זוגות  לראיין  תוכלו  אולי  התלהבתי,  כך  וכל 
אחרים  צעירים  לחזק  כדי  כך,  שהתחתנו 
שמפחדים להתחתן כך בצניעות? הדור הצעיר 
אחר,  משהו  לדמיין  יכול  ולא  למותרות  רגיל 
להוריד  כיוון,  לשנות  של  בכיוון  תמשיכו 
ולא  לרוחניות  המוקד  את  להעביר  מותרות, 
החרדי  שהציבור  איפה  וחיצוניות,  לגשמיות 

נמצא בו!
תודה!
ע. גולדברג

שלום וברכה למערכת עמוד החסד
מי אני הקטן שאגיד במה צריך להתחזק, אבל אכתוב מס' 

תובנות שעלו בראשי בימים אלו.
1. אני הרבה זמן חושב שהדבר שהכי מטריד אותי כשהמשיח יבוא 
בלתי  כדבר  נדמה  זה  מבחינתי  וטהרה.  טומאה  של  העניין  זה 
בכלל  אפשר  איך  מושג  לי)  היה  לא  נכון  (יותר  לי  ואין  אפשרי, 
הטהרה  שמערכת  והנוקשים  החמורים  בתנאים  לחיות  להתחיל 

מציבה.
בנושא  אלינו  נגלה  שהקב"ה  עד  הרגשתי,  כך  אכן  שבוע  לפני  ועד 
עם  לדבר  לא  אפשרי:  מאד  אפשרי,  זה  שכן,  לנו  והראה  הקורונה, 
אדם שמא תנתז צינורא מפיו, לא לגעת היכן שאדם אחר נגע ועוד...
והמצוות  התורה  שמירת  על  שאמונים  האנשים  אנו,  גם   .2
והמדקדקים בקלה כבחמורה ומקפידים על ההכשרים הכי טובים, 
לאט לאט רמת החיים, כמות הפינוק והמוצרים שלא בהכרח אנו 

צריכים, עולה ועולה... וזה לא משנה אם יש כסף או אין.
כמובן אין לי מושג, אבל ייתכן שזו הארה עצומה של השי"ת בדור 
כן,  אהובי,  בניי  ואומר:  אלינו  שפונה  כמותו,  היה  שלא  השפע 

אפשרי בלי חופשה, בלי בית מלון, בלי חליפה חדשה/בגד חדש.
לפני כשבוע דיברתי עם אברך צעיר, אבא לשני ילדים, ומה שהטריד 
לא  הוא  מצב!  אין  בבית,  הסדר  ליל  את  יעשה  הוא  איך  זה:  אותו 
מסוגל לחשוב על זה. וחשבתי לעצמי, שזה גם חלק מהפינוק העצום 

בו אנו שרויים.
החשוב,  בעלונכם  הקריאה  בעקבות  לי  שעולה  נוספת  תובנה   .3
שאולי באמת כמו שכתבתם, זה הזמן להתחיל לעשות חסד אמיתי 
שכנים  קרובה,  משפחה  ההורים,  הסובבים,  ועם  ביתנו  בני  עם 

קרובים וכו'.
מניסיוני, הכי קל ולצערנו זה מה שרוב בעלי החסד עושים זה לעזור 
קצת  עוזרים  אז  זמן  נשאר  אם  רק  לקרובים,  ואילו  העולם,  לכל 
כשצריכים  רק  (לא  להורים  מתקשרים  טובה  עושים  לאשה, 

אותם...).
4. זכיתי לראות את דברי האליהו רבה (תנא דבי אליהו סוף פרשה 

ב) וכדאי מאד לעיין שם בדברים הנוגעים לדורנו. מתוך דבריו:
כל  יהיה  שעה  באותה   ,(...) עליו  אותן  כופלין  ביסורין  המבעט 
העולם מרתיע ויאמרו שמא בא מבול לעולם לאבד את העולם שנא' 
ה' למבול ישב, השיבה רוח הקודש אותן ויאמר, לא בא מלך מלכי 
המלכים הקב"ה אלא לעשות משתה לבניו, ויאמר, לא באתי אלא 
למלוך על כל העולם, שנא' וישב ה' מלך לעולם, ומפני מה אני מולך, 

מפני שאתם מפרכסים במעשיכם הטובים ובתלמוד תורה וכו'.
יישר כח גדול על פעלכם הרב!

שנזכה מהרה לראות בנחמת ציון וירושלים
ולאכול ולהקריב כבר השנה את הזבחים והפסחים ושאר הקרבנות.
יהודה קרמר
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זרם  הקורונה,  חתונות  על  המאמר  פרסום  מאז 
התגובות אינו פוסק.

נוכחנו בשמחה לגלות, שהנושא חשוב ויקר מאד 
זועק   – היסוד  מן  בשינוי  הצורך  וכי  לציבור, 

מהשטח, ומגיע מכל שכבות הציבור.
בגליונות הקרובים נייחד מקום מכובד ובו נרכז מקבץ 

שינוי  מבטאות  הן  צניעות.  רק  לא  הן  צנועות  חתונות 
בסדר העדיפויות:

 – וה'מוסכמות'  הראשון.  במקום   – והכלה  החתן  שמחת 
במקום האחרון.

ובעצם, אם שימחנו אותם כראוי, מה צריך יותר מזה??
כן, גם אנחנו מצטרפים.

רוצים שישאר כך גם בשגרה בס"ד.
לדעה הזו שותפה גם בתי שבשידוכים.

לא  הבנקים  הפיך.  בלתי  והוא  שיתכן  מהפך,  חל  בדירות  גם 
פרושו  במשק!  השכירים  של  רובם  לרוב  משכנתאות  מלווים 
עכשיו  לקנות  לרוב  יכולים  לא  הציבור  עשירי  שגם  דבר,  של 
הבטיחו  שאם  [וברור  הארץ!  במרכז  לא  בטח  יקרה,  דירה 

עליהם לעמוד בדיבורם]. גם זו סיבה נוספת לארס עכשיו.
חזרה  שכשנצא  מאד,  יתכן  לבוא.  תאחר  לא   - וההתפכחות 
הדרישות  את  בו  שאין  לעולם  נקום   – ולחנויות  לרחובות 

וההבטחות והמוסכמות הלא כ"כ הגיוניות בתחום זה.
תצליחו
אילה. ז

לכבוד מערכת בטאון הגמח המרכזי
שמחתי לשמוע שאנשים מאוד היו רוצים חתונות כאלו 

במשך השנה – חתונות קרונה.
שבפולין,  בוורשה  המלחמה  לפני  ז"ל  סבי  של  הזמנה  לי  יש 
שמזמין את חבריו לחתונתו שתתקיים בביתו בוורשה, וב"ה 
וכן  לתפארת,  דור  גידל  הוא  בבית  היתה  שהחתונה  'למרות' 
הוריי ז"ל התחתנו בארץ בתקופת הצנע וכולם נשארו בחיים 

ומאושרים.
הייתי שמח שכל נושא הדירות לילדים, בפרט במגזר הליטאי 
למרבה  כיום  המצב  היום.  מסדר  יירד  בנות,  להוריי  ובפרט 
את  להתחייב  אפשרות  להם  אין  שהוריה  שבת  הצער, 
הסכומים המטורפים או אין להם אומץ להתחייב – ה' ישמור 

וירחם!
שיתנו כל צד כפי יכולתו (כך אמר לי מרן שר התורה הגר"ח 
כמה  שישתדל  צד  "כל  שנים:  לפני  שליט"א  קנייבסקי 
שיכול"), ולא שהוריי בנות יצטרכו להשיג סכומים שהם לא 

יודעים אפילו איך כותבים אותם...
בת  השואה  שלפני  סיפרה,  סאטמר  מחסידות  מבוגרת  אשה 
היא  להתחתן.  יכולה  היתה  לא  נדוניה  מביאה  היתה  שלא 
אמרה: אני לא יודעת חשבונות שמים, למה היתה השואה, 
הבת  כמה  שאלו  לא  בחורים  השואה  שאחרי  יודעת  רק  אני 
נותנת, אלא לקחו כל מי שבא ללא שאלות של כסף. אני רוצה 
מאות  כמה  ישאלו  שאנשים  כאלה  מטורפים  בימים  לראות 
בסכנת  שהאוכלוסיה  בזמן  הבת.  מביאה  שקלים  אלפי 

חיים??! ימים יגידו בעזרת השם.
המצפה למהפך בהכל, בעיקבתא דמשיחא
יחיאל. ו

להם  ואין  בלב  חושבים  כולם  אין.  פשוט  מילים  אין 
הפשוטים  הדברים  את  בקול  ולומר  לדבר  אומץ 

הנפלאים האלה.
אשמח לקבל במייל את המאמר כדי שאוכל להפיצו.

שמוליק. מ

ירימו  קהילות  רבני  גיבוי  עם  עסקנים  וכמה  הלוואי 
באמת את הכפפה לצמצום החתונות.

אין אחד שלא התרגש מהחתונות הצנועות בבתים.
שמחה יהודית אמיתית.

לא כמו שיש היום. שהחתן עסוק אם המוזיקה הגיעה ואיזה 
והאורחים  הזמר,  טיב  את  בלפרשן  עסוקים  והחברים  שיר, 
הגמ"ח  מבעל  הזמן  כל  שבורחים  והמחותנים  האוכל,  את 

שהגיע "להגיד מזל טוב".
אלא שמחה פשוטה ואמיתית.

מזמור  ואומרים  חסכו  שעכשיו  מחותנים  שיש  בטוח  אני 
לתודה.

כשהקורונה  עוד  לחתן  להספיק  שמקווים  כאלו  וישנם 
בחיינו...

בברכה
מוטי. ו

הצעתינו היא לכנס את גדולי ישראל בהחלטה להפוך 
את חתונות קורונה לנורמה.

זמן  יותר  יחיו  ובכך  לדורות,  הוראה  תהיה  שעה  הוראת 
ירכשו  ולא  בשמחה  יחתנו  הנטל,  תחת  שקורסים  הורים 

דברים מרהיבים כדי לנקר עיניים לשכנים...
לו יהי.

בכבוד רב,
הלל. ה

תרימו את הכפפה ביחד עם הרבנים
אברהם. פ

בגדר  הם  לבינתיים  מהנכתב  העולות  המסקנות 
אל  למעשה,  יתבצעו  שהם  חייבים  בעלמא,  מחשבות 

תרפו מזה!
ש. כהן

רחב של תגובות. חלקם הגדול תומך נלהב, חלק 
המיוחל  שהשינוי  להאמין  מתקשה  אך  תומך 
יקרה, וחלק טוען שיש להעדיף את דרך האמצע –  

חתונות צנועות, אבל לא בהגזמה...
אתם מוזמנים להמשיך ולכתוב לנו את דעתכם בענין
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